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Zprávy z radnice

Úvodník starosty města

O čem jiném by měl být úvodník, než o úvodu - a také konci. 

V sobotu 29. srpna 2020 jsme se všichni sešli na Mariánském náměstí, 

abychom oslavili konec prací, spojený s odhalením nové kašny a marián-

ského sloupu. I když ještě nějaké drobnosti na náměstí k dodělání zbýva-

jí, není toho už moc, a to hlavní už je za námi. Když se ohlédnu zpět, ne-

byla to úplně jednoduchá cesta. Fakta o té cestě jsou v jiném článku, tady 

v úvodníku mohu psát volněji o tom, co tak jasné a hmatatelné není. 

V tom obsáhlém textu o historii stavby se můžete dočíst, že první ofi -

ciální rozhodnutí, u kterého už jsem byl i já, padlo v prosinci 2012. Dnes 

máme v kalendáři rok 2020, a předpokládám, že kolaudace by mohla být 

také zhruba před Vánoci. To je osm let, od prvního rozhodnutí do reali-

zace. A to také znamená, že jsem přípravě i realizaci věnoval jednu pěti-

nu života. Naštěstí jsem toho za těch osm let zažil daleko víc, než jen ná-

městí – to by bylo k uzoufání smutné. Třeba všechny moje dcery za ten 

čas opustily školku a vyrostly tak, že moje žena už je nejmenším členem 

rodiny. Prostě za osm let se toho stane opravdu hodně.  

Když skončily přípravy a nastoupily bagry, nikdo asi neměl přesnou 

představu o tom, co nás čeká. Myslím, že ani ten tým, který se scházel na 

kontrolních dnech (dnes se bude konat 59. KD, žádný z nich netrval méně 

než 1,5 hodiny, ale někdy také více než 3 – to je také slušná porce času), 

neměl jasný obraz před očima, s čím se budeme potýkat. 

Dnes už si na náměstí boty neušpiníte. A já se vám všem ještě jednou 

omlouvám za ty komplikace, které jste museli vydržet a přetrpět po dobu, 

kdy naopak náměstí bez holínek nešlo přejít. Bylo to nutné. 

Když jsme se v sobotu sešli, abychom odhalili mariánský sloup, bylo to 

moc milé. Náměstí patřilo lidem, a tak to má být. Od toho ten prostor má-

me, abychom tam žili. A snad jste si malou oslavu alespoň trochu užili, 

snažili jsme se to udělat přívětivé a příjemné. Za oslavu tak velká promě-

na rozhodně stojí. 

Náměstí je nás všech, a vždycky bylo. Chovejme se k němu jako k nové 

a krásné věci, za kterou máme zodpovědnost, ale můžeme na ni být pyš-
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ní. Až po náměstí půjdete, zvedněte hlavu a narovnejte záda. To, co vidí-

te kolem sebe, stálo hodně úsilí i peněz, ale je to investice do budoucnosti 

našeho města. I malé město může být krásné. A těch peněz, které to stá-

lo, nemusíme litovat. Až bude poslední koruna dluhu zaplacená, pořád to 

náměstí bude vypadat skvěle. Sem tam šrám, některé věci nám budou va-

dit, některé si oblíbíme, ale tak je to se vším. 

Návštěva, která jednou přijede za našimi vnoučaty, si možná řekne: 

„Hele, na to, jak jsou ty Černovice malý, tady mají docela pěkný náměs-

tíčko“. 

Náměstí tu pořád bude, pořád stejné kameny, ohlazenější, příjemněj-

ší a hezčí. 

A naše. 

Mgr. Jan Brožek

INFORMACE ZE ZASEDÁNÍ
ZASTUPITELSTVA MĚSTA ČERNOVICE

dne  22. července 2020

zastupitelstvo schválilo:

• rozpočtové opatření č. 13

• objednávku demontáže a opětovné montáže FVE panelů od fi rmy Frei-

tag Project Development, s.r.o.

• opravu cest ve Svatavě dle nabídky p. Pravdy

• přepracování projektové dokumentace na poslední část projektu Lokál-

ka dle nabídky Ing. Šlechty

• uzavření smlouvy o zániku předkupního práva města Černovice k po-

zemkům p.č. 2200/9, 2200/10 a st. 1072 v k.ú. Černovice u Tábora

• pořadí žadatelů pro nabídnutí uvolněných dvou bytů v DPS

• záměr směny části pozemku města Černovice p. č. 982/2 v k.ú. Černo-

vice u Tábora za pozemky p. č. 401/40, 415/1 a 414/4 v k. ú. Černovice

u Tábora

• záměr prodeje části pozemku p. č. 1469/27 v k.ú. Benešov o výměře

14 m2; záměr prodeje můstku k domu čp. 145 z ulice Na Potoce 

• prodej části pozemku p. č. 1310/1 o výměře 4 m2 v k.ú. Dobešov u Čer-

novic; prodej částí pozemku p. č. 1310/1 o výměře celkem 791 m2 v k.ú. 
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Dobešov u Černovic; prodej pozemků  v k.ú. Dobešov u Černovic: p. č. 

61/2 v nové výměře 657 m2, p. č. 1295/4 o výměře 30 m2, p. č. 1310/80 

o výměře 43 m2, p. č. 1310/49 v nové výměře 15 m2, p. č. 1341 o výmě-

ře 147 m2, a koupi pozemku p. č. 61/4 o výměře 46 m2 v k.ú. Dobešov

u Černovic 

• uzavření smluv o zřízení věcného břemene č. JH-014330059202/006,

č. JH-014330059005/002 a  č. JH-014330059187/001 s fi rmou E.ON Dis-

tribuce, a.s.

• odložení projednání žádosti XXXX o příspěvek na úpravu vjezdu na 

další zasedání

• opravu chodníku od železářství k ul. Zahradní z kamenné dlažby

zastupitelstvo pověřilo:

• společnost Optimal-Energy.cz, a.s., vyřídit přechod na jiného dodavate-

le energií (elektřina i zemní plyn) pro město Černovice

• starostu uzavřením kupní smlouvy s KOBIT, spol. s r.o., IČO 44792247 

na koupi cisternové automobilové stříkačky - vozidlo SCANIA

zastupitelstvo neschválilo:

• objednávku projektové dokumentace na rozšíření půdní vestavby v ZŠ 

zastupitelstvo vzalo na vědomí:

• rozpočtová opatření č. 11 a 12

• informaci starosty o postupu prací při rekonstrukci sokolovny

• zprávu starosty o postupu rekonstrukce Mariánského náměstí

• zprávu starosty o postupu vestavby v ZŠ

• výsledek výběrového řízení na dodávku cisternové automobilové stří-

kačky 

Do úplného znění zápisů ze zasedání zastupitelstva mohou u MěÚ Čer-

novice nahlédnout občané starší 18 let s trvalým pobytem ve městě Čer-

novice, dále fyzické osoby starší 18 let vlastnící nemovitost na území měs-

ta Černovice, a rovněž cizí státní občané starší 18 let s trvalým pobytem 

ve městě Černovice, o nichž tak stanoví mezinárodní smlouva, kterou je 

Česká republika vázána a která byla vyhlášena.
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Jak to bylo s Mariánským náměstím

O tom, že město potřebuje řešit veřejný prostor, se začalo intenzivně ho-

vořit již v letech 2010-2011. Pochopitelně nešlo o hlasy nové, náměstí bylo 

již v minulosti předmětem diskusí a zájem města na tom, aby se náměs-

tí opravilo, je vidět také v tom, že již od roku 2002 mělo město projekt na 

rekonstrukci. Z fi nančních důvodů ale byla provedena jen část – před rad-

nicí. 

Usnesení zastupitelstva dne 12. 12. 2012 nastartovalo přípravy na re-

konstrukci naostro. Důvodem byla především vyšší nehodovost na kři-

žovatce, zastupitelstvo hledalo způsoby, jak srážkám aut zabránit, a exis-

tovala šance získat na rekonstrukci náměstí významnou dotaci. To se 

bohužel nepodařilo, k žádosti se nestihl projekt připravit. 

Následovala jednání s Krajem Vysočina, výsledkem bylo několik vari-

ant křižovatky – 3 kruhové objezdy, 3 průsečné křižovatky. Tyto projekty 

ale řešily jen silnici, ne už zbytek veřejného prostoru – parkování aut, au-

tobusů, lavičky, kašnu, zeleň atd. Výsledky projektu dostalo město v ro-

ce 2014. 

Sloužily proto jako podklad pro další projektování. Zastupitelstvo od-

mítlo varianty s kruhovým objezdem a věnovalo se řešení průsečné křižo-

vatky a návaznost na zbylý prostor náměstí. Projekt se původně týkal jen 

prostoru od kina k západnímu konci náměstí, pak byl rozšířen až k mostu 

v Soběslavské ulici a na východě k učňovské škole. V červenci 2015 byl 

k dispozici první návrh v podobě studie. 

Příprava rekonstrukce i projektování sice nebyly jediným tématem měs-

ta, ale byly tématem velmi důležitým. K přípravě rekonstrukce se mimo 

jednání zastupitelstva uskutečnila i dvě veřejná projednání, kde se opět 

vášnivě diskutovalo o tom, jak má náměstí vypadat. 

V roce 2016 se město pokoušelo získat dotaci na rekonstrukci náměstí 

z IROPu, kde byla možnost dostat velmi zajímavé peníze na rekonstruk-

ce autobusových terminálů. Projekt byl připraven, podán, ale nakonec byl 

vyřazen, protože podmínkou bylo mít alespoň 40 spojů denně. Nenechte 

se zmýlit číslem, i když se to nezdá, město Černovice mělo spojů 38. Ale 

nepodařilo se vyjednat úlevu a projekt tak zůstal opět bez možnosti fi nan-

cování odjinud. 

Přesto dostala konkrétnější tvář jiná myšlenka. V zastupitelstvu pano-

val vratký konsenzus, že autobusové zastávky mají být na náměstí – ale 
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autobusy by neměly na náměstí stát dlouhodobě. Proto v roce 2016, právě 

jako součást žádosti o dotaci, vznikla studie, řešící dlouhodobé stání au-

tobusů za budovou úřadu – řešení, ke kterému se teď město bude vracet

a při úpravě plochy za úřadem je záměr, aby autobusy přes víkend nebo po 

dobu dlouhé pauzy parkovaly právě tam. 

Souběžně s projektováním toho, jak bude náměstí vypadat na povrchu, 

bylo nutné vymyslet, jak bude vypadat pod ním. Velké části náměstí po-

třebovaly vyměnit kanalizaci i vodovod. Projekt na tuto část rekonstruk-

ce byl dokončen dříve než zbytek – vodoprávní povolení na rekonstrukci 

vodovodu a kanalizace máme od roku 2014. 

Projekt povrchů pro město vypracoval Ing. Arch. Petr Neřold a protože 

již existoval projekt z roku 2002 s platným stavebním povolením, byla po-

dána žádost o změnu stavby před dokončením (29. 7. 2016). Proti vydání 

nového stavebního povolení byla podána námitka a na základě této námit-

ky krajský úřad rozhodl, že musí město celé stavební řízení opakovat. 

Bylo zahájeno nové stavební řízení, ale ani to se nevyhnulo potížím při 

schvalování – 17. 10. 2017, v poslední den lhůty, bylo podáno odvolání 

proti nově vydanému územnímu rozhodnutí. 

Se všemi námitkami se nám nakonec podařilo vypořádat a projekt na-

konec získal územní rozhodnutí (25. 1. 2018) a stavební povolení dne

28. 8. 2018 (tedy téměř přesně před dvěma lety). 

Poté, co jsme získali všechna povolení a došlo k dohodě s Krajem Vy-

sočina, vyhlásili jsme soutěž na dodavatele stavby. K vyhlášení došlo

12. 12. 2018, tedy přesně 6 let od prvního usnesení zastupitelstva, ře-

šícího zahájení příprav. 

Stavbu mimo příspěvku kraje fi nancuje celou město Černovice z vlast-

ních zdrojů – úspor a úvěru. Drobnou výjimkou je dotace z ministerstva 

pro místní rozvoj ve výši 2.549.305 Kč. 

Vítězem výběrového řízení se stala fi rma SATES Čechy s.r.o., jejíž pra-

covníky jsme tu pak mohli rok a půl potkávat. 

Souběžně s přípravou projektu a získáváním stavebního povolení probí-

hala komunikace také s Krajem Vysočina. Křižovatka a silnice v ulicích 

Svatavská, Dobešovská, Táborská a Soběslavská vlastní totiž Kraj Vyso-

čina. Dohoda se podařila, smlouva o spolupráci byla podepsána 10. 12. 

2018 a kraj zaplatil nejen své povrchy silnic, ale také přispěl asi 800 000 

Kč bez DPH na dešťovou kanalizaci. Náklady Kraje Vysočina jsou mimo 

těchto peněz ještě 5.239.401 Kč včetně DPH. 
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Rekonstrukce byla velkou a zásadní stavbou, která se samozřejmě ne-

vyhnula problémům. Hned jak se bagry zakously do terénu, bylo jasné, že 

hodně věcí je jinak, než jsme předpokládali. Potrubí jiné, v jiných hloub-

kách a jinde, kabely také, celé náměstí na tvrdé skále. V průběhu stavby 

také proto došlo k řadě změn, které se projevily i nárůstem ceny. Smlou-

va o dílo má nyní dva dodatky, upravující rozsah a cenu, a již by se nic ne-

mělo zásadně změnit. 

Celková cena díla dle SOD bez DPH 27 440 368,02 Kč

Cena díla dle změnových listů dodatku č. 1 3 661 927,28 Kč

Nová celková cena díla dle Dodatku č. 1

k SOD bez DPH 31 102 295,30 Kč 

Sazba DPH 21 % 6 531 482,01 Kč

Celková cena díla včetně DPH 37 633 777,31 Kč

Cena díla dle změnových listů dodatku č. 2 5 792 384,87 Kč

Nová celková cena díla dle Dodatku č. 1

a č. 2 k SOD bez DPH 36 894 680,17 Kč 

Sazba DPH 21 % 7 747 882,84 Kč

Celková cena díla včetně DPH 44 642 563,01 Kč

I přesto, že jsme na přípravě projektu pracovali dlouhé roky, stále ně-

které věci jasné nebyly ani v den zahájení stavby. V roce 2019 jsme do-

končili projekt na demolici bývalého agitačního střediska u kostela a na 

jaře roku 2020, při uzavírce Svatavské ulice, jsme dům zbořili. Na jeho 

místě vznikla terasa, dnes stále ještě nedokončená, parkovací místa a po-

sezení. 

I když dnes není náměstí ze 100% hotové, můžeme říci, že změna, kte-

rou jsme prošli, byla změnou k lepšímu. A to, že náměstí není hotové, je 

možná takovou malou připomínkou, že hotovo není vlastně nikdy. 

Jan Brožek
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VOLBY DO ZASTUPITELSTVA
KRAJE VYSOČINA A DO SENÁTU

PARLAMENTU ČR

Volby do Zastupitelstva Kraje Vysočina a I. kolo voleb do Senátu Parla-

mentu České republiky se uskuteční ve dnech 2. a 3. 10. 2020. Hlasování 

proběhne v pátek 2. 10. 2020 od 14:00 do 22:00 hod. a v sobotu 3. 10. 2020 

od 8:00 do 14:00 hod. Volební místnosti budou opět umístěny v budovách 

MěÚ Černovice (volební okrsek č. 1), víceúčelové zařízení (KD) Dobešov 

(volební okrsek č. 2) a bývalá škola Benešov (volební okrsek č. 3). Hla-

sovací lístky budou voličům dodány nejpozději 3 dny před prvním dnem 

voleb, volič je může obdržet také přímo ve volební místnosti. 

II. kolo voleb do Senátu Parlamentu ČR se uskuteční, nebude-li se-

nátor zvolen v I. kole; hlasování proběhne v pátek 9. 10. 2020 od 14:00 do 

22:00 hod. a v sobotu 10. 10. 2020 od 8:00 do 14:00 hod, hlasovací lístky 

pro II. kolo obdrží volič až přímo ve volební místnosti.

Upozorňujeme, že ve volební místnosti je nařízeno používat rouš-

ku nebo jiný ochranný prostředek dýchacích cest. Vezměte si proto rouš-

ku k volbám s sebou.

Zvláštní způsoby hlasování v souvislosti s karanténními opatření-

mi proti onemocnění covid-19 dle nového zákona č. 350/2020 Sb. se týka-

jí pouze těch voličů, kterým bude nařízena izolace nebo karanténa, nebo 

pobývají v uzavřeném pobytovém zařízení.  

Volič, který se z (jiných) zdravotních důvodů nebude moci dostavit do 

volební místnosti, může požádat, aby  ho členové okrskové volební komi-

se navštívili v době voleb s přenosnou volební schránkou. Požádat lze 

předem na MěÚ Černovice – tel. 565 492 102, nebo ve dnech voleb přímo 

okrskovou volební komisi.

Voličský průkaz lze v těchto volbách využít jen omezeně: pro krajské 

volby umožňuje voliči hlasovat v kterémkoliv volebním okrsku na území 

stejného kraje (tj. pouze v Kraji Vysočina); pro senátní volby umožňuje 

voliči hlasovat v kterémkoliv volebním okrsku na území stejného voleb-

ního obvodu do Senátu (tj. pouze ve volebním obvodu č. 15 se sídlem Pel-

hřimov); žádost o voličský průkaz lze doručit do 25. 9. 2020 poštou nebo 
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datovou zprávou, nebo do 30. 9. 2020 do 16:00 hod osobně na MěÚ Čer-

novice.

Aktuální informace a podrobnosti k volbám najdete na úřední desce 

MěÚ Černovice a na stránkách www.mestocernovice.cz.

 

Mgr. Jarmila Kořínková, tajemnice MěÚ Černovice
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Výstava: Jaroslav Matějka – černovický první
drogista a vynikající fotograf  

Shodou okolností právě nedlouho před stým výročím založení drogerie ve 

městě se panu ing. Pavlu Janečkovi podařilo s pomocí rodiny (zejména dcery 

Bc. Radky Vernerové) a městského úřadu uspořádat se souhlasem vnuka, tak-

též známého černovického fotografa pana Jaroslava Matějky, výstavu sbírky 

fotografi í, kterou nalezl a restauroval. Při hojně navštívené vernisáži odpoled-

ne 8. srpna 2020 jsem byl požádán, abych se zmínil o působení Jaroslava Ma-

tějky v rámci jeho práce obchodníka a navíc kulturního činitele města Černo-

vice. Dovoluji si tedy i pro ty, kdož se do sálu nevešli, ale nádhernou výstavu 

v následujících dnech navštívili, otisknout zahajovací proslov:

Jaroslav Matějka byl ten, kdo roku 1925 prosadil vznik biografu v obci pod 

hlavičkou bia Sokol v Obecním domě (stál na místě dnešního MÚ) a fi lmy 

rok sám na vlastním přístroji promítal a pak jej Sokolu daroval. Sice ochabl 

zájem o divadlo, ale ochotníci ochotně půjčili kinu za roční nájemné sto nově 

pořízených židlí. Začalo se promítat od 24. října 1925. Filmy byly doprová-

zeny nejdříve živou hudbou učitele Mlady na housle a paní Maškové na kla-

vír, později dalšími hudebníky a posléze gramofonovou hudbou. První fi lmy 

Daleko za Nilem a Lišák nájemník viděla i pozvaná městská rada. Už 15. lis-

topadu se promítal aktuální dokument Přehlídka vojska k 75. narozeninám 

pana presidenta Masaryka. V následujícím roce bylo sehráno 50 představe-

ní. První zvukový fi lm (český: Zlatá Kateřina) byl k vidění až na začátku 

roku 1937 v sokolovně, kam se kino přemístilo po jejím postavení. V soko-

lovně Bio Sokol vedl celá léta střídavě právě Jaroslav Matějka a František 

Louša, další zdejší obchodník, a stálým kinooperatérem byl zámečník Fran-

tišek Šuchman, pozdější dlouholetý starosta sokolské jednoty. Kino vylepši-

lo své služby „pro případ přeplnění sálu vstřikováním lesní vůně“ a požádalo 

obec, aby při odchodu diváků z představení bylo zapnuto městské osvětle-

ní. Plakáty pro větší přitažlivost maloval ručně učitel Mlada. První barevný 

fi lm se promítal roku 1939, byla to americká Sněhurka a sedm trpaslíků Wal-

ta Disneye. Pan Šuchman přepustil své místo promítače svým dvěma vyu-

čencům Jaroslavu a Antonínu Odložilovým. Na představení docházeli lidé 

z širokého okolí a dokonce i venkovské školy pořádaly polodenní výlet s ná-

vštěvou biografu Sokola v Černovicích. Pan Matějka vytvářel a kreslil na di-

apozitivy vtipné reklamy, které se k všeobecnému potěšení publika uváděly 

na začátku či o přestávce. Některé jsou dnes vystaveny. 

Pan Matějka byl i mecenášem. Podporoval ozdravovnu, v roce 1933 patřil 

k několika místním dárcům stromů a keřů. Sokolu daroval v roce 1937, ještě 
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rok před slavným sletem, lékárničku. V květnu 1941 uspořádal zdarma pěti-

hodinový kurs fotografování pro 25 lidí (průměrně jich chodilo deset) a před-

nášku pro rodáky v Praze. Kurs opakoval znovu v květnu 1942. 

Jak uvidíme okolo sebe, patřil k těm, kdo zachytili radostné okamžiky pří-

jezdu Rudé armády a partyzánů po skončení války. Ihned po osvobození se 

14. května 1945 stal místopředsedou prvního Revolučního národního výbo-

ru. V řádných volbách byl za rok zvolen členem zastupitelstva za národně 

socialistickou stranu, ale do desetičlenné rady se už pro převahu komunistů 

nedostal. Těm ležel jeho prosperující obchod medicinální drogerie, v němž 

navíc prodával a opravoval i rozhlasové přijímače, v žaludku. Ihned po úno-

rovém převratu oznámil 15. dubna 1948 místní velitel SNB Jaroslava Matěj-

ku „pro přestupek proti dekretu o konfi skaci nepřátelského majetku“. Co se 

za tímto udáním skrývalo, nevíme, protože zápis jsem nalezl jen v podací 

knize, tj. v seznamu odeslaných dopisů. 

Poválečné a zvlášť pak poúnorové znárodnění podniků a obchodů (opi-

sované též jako vyvlastnění, ale lidově přesně vnímané jako krádež za bílé-

ho dne) narušovalo běžnou výrobu a vyvolávalo zmatky v zásobování. Prá-

ce poctivého obchodníka nebyla v té době lehká, o čemž svědčí zachované 

korespondenční lístky od různých fi rem. Dovolte, abych některé citoval. Vý-

robce přístrojů František Haring z Košíř 20. června 1948 sdělil: „Bohužel 

nevyrábíme pro nedostatek materiálu ani trouby ani ostatní zboží.“ Obdob-

ně odpověděl 21. července 1948 zmocněnec Národní správy fi rmy Schořálek

a Podaný, Západočeské papírny, národní podnik v Plzni: „...dodáním karto-

nů a paspartů nemůžeme posloužiti, protože je nemáme na skladě a nemůže-

me je zhotoviti.“ Elektrotechnický závod Bartoníček & Felcman v České Tře-

bové sdělil 26. července 1948 že „nám nebyla nadřízenými úřady povolena 

výroba průtokových zásobníků vody“. Národní správce Československé zá-

vody kovodělné a strojírenské, n. p., který vykonával národní správu nad fi r-

mou Intensa – Bratři Šafránkové napsal 23. srpna 1948: „...objednávku (žáro-

vek)...prozatím nemůžeme převzíti, neboť v důsledku nedostatku potřebných 

surovin jest náš výrobní program plně obsazen a to převážně státně a hospo-

dářsky důležitými dodávkami.“ Kalabria, továrna poživatin v Kladně, sdělila

5. listopadu 1948: „...nemůžeme Vám posloužiti, jelikož volně prodejným 

zbožím zatím disponuje pouze svaz zahradnicko-vinařský v Praze.“ Dne

11. prosince 1948 prozíravě napsali Bratři Stárkové, psací stroje „Dana“ a slé-

várna kovů z Nového Města nad Metují, v prozatímní národní správě: „...sdě-

lujeme Vám, že jsme dostali od MVO (ministerstvo vnitřního obchodu) zá-

kaz expedici strojů z listopadové serie neb se něco nového chystá. Doufejme, 

že příští týden se věc rozřeší a budeme Vám moci stroj poslati.“ 
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Co se chystalo, vyšlo brzy najevo. Drogista Jaroslav Matějka byl roku 1953 

obviněn ze zatajování předválečných zásob zboží ve svém obchodě, naleze-

né bylo vystaveno ve výloze Jednoty (byly to jeho dva soukromé fotoapará-

ty, zvětšovací přístroj, dalekohled apod.) a majitel odsouzen ke třem letům 

vězení. 

Dnes pro nás nepředstavitelná nespravedlnost ale neodradila pana Matějku 

v pokračování v ušlechtilé činnosti. Poslyšte, jak se stále v pozdním věku an-

gažoval. V článečku Slušnost není přežitek v týdeníku Květy roku 1967 kri-

tizoval chování v kině: „Čert mě může vzít, když taková mladá nebo stará se 

obrátí ke mně zády a prochází na své místo. Moc lituji, že nemám vždy po ru-

ce nějaký špendlík. Rozhodl jsem se proto v kině před představením promítat 

diapozitivy s krátkými popisky o slušném chování. Nebylo by marné uplat-

nit tento nápad celostátně.“ Nadále dokumentoval vše, co se ve městě událo. 

V okresních novinách psala roku 1969 Dagmar Moudrová o nejstarším foto-

amatéru Pelhřimovska Jaroslavu Matějkovi z Černovic, který trpí oční cho-

robou a přesto získal 3. cenu v okresním kole. Když v srpnu 1973 uspořádala 

Osvětová beseda výstavu obrazů a fotografi í, na které se sešli všichni pová-

leční černovičtí amatérští umělci, přispěl také 46 fotografi emi Jaroslav Ma-

tějka. Dnes některé z nich uvidíme znovu po skoro 50 letech. Jiné jsou ještě 

starší a mnohé nikdy nespatřené. Přeji Vám zaostřený zážitek.

Sluší se ještě dodat, že výstavu obohatila sbírka dobových předmětů z vy-

bavení medicinální drogerie (laboratorní potřeby, sklenice, fotoaparát, pla-

káty, účty, reklamní diapozitivy, krabičky vyráběných léků pro zvířata, kni-

hy atd.) v držení pana PharmDr. Jiřího Sovy, příbuzného Janečků i Matějků. 

O celé rodině, spřízněné tak, že manželky obchodníků Jaroslava Matějky

a Pavla Janečka staršího byly sestrami, dcerami soběslavského tiskaře a na-

kladatele Aloise Šmída, pohovořil na úvod původce výstavy. A nezapomněl 

poděkovat i současnému drogistovi panu Petru Kučerovi, který zapůjčil k do-

plnění i retrovýrobky z doby nedávno minulé. Čtrnáctidenní výstava si získa-

la pozornost i zaslouženou pochvalu mnoha návštěvníků a dokonce i výzvu 

k vydání knižního dokumentu. 

Jiří Turek
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Nedoporučená kniha

Jana Dohnalová: Černovice do kapsy, Malý průvodce nejen pro turis-
ty a důchodce, vydalo nakladatelství Epika Jan Medek, Jindřichův Hra-

dec, 2020. 

Obávám se, že práce možná chtěla být chvályhodnou propagací měs-

ta, ale svým zpracováním se bohužel nepovedla. Tato recenze se nepo-

kouší hodnotit a rozebírat „dílo“, prodávané nepokrytě za účelem obchod-

ního zisku a zaměřené na nenáročného kupce „instantních“ informací

o našem městě. Snaží se jenom varovat před šířením a přijímáním nesmys-

lů, kterých se v této brožurce (bez povinného knižního kódu ISBN) naku-

pilo nadmíru. Odpovědná není jen autorka a nakladatel, ale též editorka, 

uvedená pseudonymem Morell Sunweaver, což je blogerka fantasy Mar-

tina Tylšarová.

Už obálka, slepená z několika leteckých snímků a předstírající velikost 

města se dvěma kostely, připomíná takzvaný patchwork, česky slátani-

nu. Nesourodá sbírka opsaných faktických zpráv z různých encyklope-

dií a internetových stránek se střídá s neopodstatněnými domněnkami.

O vrchu Svidník se na pouhém dvoulistu včetně fotografi e rozhledny 

nepravdivě uvádí, že „za komunistických časů tu sídlil vojenský štáb“ – 

kde asi?, „údajně na vyhlídce rád sedával...Antonín Sova“ (opsáno z Pel-
hřimovského deníku) – nikdy sem ani nepáchl z blízkého Pacova, „na 

vrcholku se nachází stará rozhledna z předválečného období“ – postave-

na nacisty za okupace. Čtyři rádoby pověsti jsou čirým výmyslem autor-

ky s pohádkovými motivy. Zachovaly se úplně jiné pověsti. Podivuhod-

né jsou názory autorky o židovském hřbitově včetně fantaskní teorie

o hrobech rozkopaných „takzvanými zlatokopy“ či o tom, že „když si 

fotografi e náhrobků zvětšíte na počítači, můžete spatřit tajemné tváře“. 

Na přeskáčku uváděné aktuální údaje o spolcích, hudebních tělesech, 

sokolovně, synagoze, vyhlídkách (je jich 6, nikoli 5) apod. jsou jednak 

zhusta neověřené a často „aktuální“ před 5 až 15 lety. Zcela nepocho-

pitelné je úplné osmistránkové uvedení pomlouvačného článku patrně 

Rudého práva z padesátých let „Sedm skladů páně Schönbachových“ bez 

náležitého komentáře a včetně kopií titulních listů obžaloby a rozsudku 

procesu zinscenovaného Státní bezpečností. Podivností je čtyřstránková 

kapitola nazvaná Sokol, skoro celá vyplněná dvoustránkovým reklam-

ním článkem o pražské divadelní skupině Postskriptum, která vystoupila
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12. dubna 2008 v sokolovně. Proč? Snad proto, že Jana Dohnalová na 

svém facebooku uvádí, že tehdy asi rok pracovala jako Creative Writer 

(tvůrčí spisovatel!) v divadle Gong, mateřském sídle souboru. Grafi cká 

úprava a kvalita zhusta nelegálně zkopírovaných fotografi í je mizerná, 

smířlivěji to nazvat nelze. Na některých není vidět nic.

Nestojí mi za práci srovnávat pravděpodobné doslovné citace z neu-

vedených zdrojů v kapitolách o Výchovném ústavu, o úzkokolejce nebo

o černovickém polodrahokamu, ale ty o černovických ochotnících se mne 

osobně dotýkají. Sedm stran je téměř doslova opsáno buď z internetové 

Databáze českého amatérského divadla (můj autorský výpis 2011) nebo 

z mé knihy Černovice rok po roce (3. vydání 2012). Podobně jen se změ-

nou slovosledu použila autorka můj článek v Černovicku 1/2012 o sklada-

teli Ferdinandu Vodičkovi. Přestože se o tom, že použila mé texty, ani slo-

vem nezmiňuje, jinde uvádí prý mé tvrzením o Janu Černovickém. Buď 

neumí číst nebo psát. Nic takového, z čeho mne obviňuje, jsem nikde neře-

kl ani nenapsal. Cituji její text: „Jan Černovický: Přezdívaný též Czer-

novicius Sequenides, se narodil r. 1569 údajně v Černovicích u Tábora 

/i když historik Jiří Turek tvrdí, že tomu tak nebylo, že se jedná o sho-

du jmen dvou stejně se jmenujících měst a město Černovice u Tábora si 

tuto osobnost pouze přivlastnilo/ a zemřel r. 1633 v Pirně (Německo).“ 

Co jsem skutečně napsal: „Jan Sekvens Černovický (Sequens, Sequeni-

des, Sekmenides, Sewuenides, Černovicenus, Czernovicenus, Czernovi-

cius, Czernovicus, Černovský) se narodil roku 1569 v č. 83 na náměstí, 

které koupil roku 1565 jeho otec Jan Havlíček-Havlík.“ A po dalších 60 

řádcích o tomto vynikajícím renesančním vzdělanci jsem uzavřel: „Čer-

novický zemřel v Pirně 2. září 1633, manželka Anna Černovická také tam 

28. května 1634. Hroby s epitafy měli oba v kostele sv. Mikuláše.“

Polemiku jsem vedl o zcela jiné osobě, psal jsem o dvou různých Pavlech. 

Nesedí ani křestní jméno ani příjmí, natož různá města. Pamětníkům to 

může připomínat Radio Jerevan. Můj text: „Jiřím Tetivou podrobně ve 

zvláštní monografi i sledovaný Pavel Ješín z Bezdězí je chybně vydáva-

ný za  černovického rodáka s přídomkem Černovický. Tento omyl patr-

ně vznikl v Jirečkově Rukověti k dějinám literatury české roku 1875, když 

autor napsal v životopisu: rodem z Černovic. Upevnil se v prvním vydání 

Ottova slovníku naučného (1898), kdy ho bezejmenný autor hesla „Ješín 

Pavel z Bezdězce“ ztotožnil s rodákem z Pošné Pavlem Ešínem Černo-

vickým (Essinius). Spoluautorem některých hesel slovníku byl v té době 
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i černovický rodák ThDr. Alois Jirák a je možné, že on byl tím, kdo pro 

větší slávu obce tento omyl rozšířil. Stejný text opakoval Masarykův slov-
ník naučný (1927). Černovický učitel K.V.Fišer ve své přednášce o ději-

nách obce v roce 1909, vydané tiskem 1912, nic o Ješínovi neuvedl, ač 

obšírně zmiňoval Jana Sekvence Černovického. Další, kdo omyl rozší-

řil, byla paní Marie Schäferová v Černovickém sborníku (1948) a potom 

zdejší i přespolní následníci. Ve vědeckých ani popularizačních dílech se 

přídomek Černovický u Pavla Ješína z Bezdězí nevyskytuje nebo je uvá-

děna poznámka „snad z Černovic“. Jako zřejmě první, napsal Karel Hrdi-

na roku 1938 v doslovu k vydání Ješínova díla Posmrtná paměť českých 
hrdinů jednoznačně „narozen v Praze“ a připomněl, že opravil dosavad-

ní chyby v životopise. Jistotu potvrdil Lexikon české literatury (Acade-

mia Praha 1993), který uvedl, že Pavel Ješín z Bezdězí „pocházel z rodi-

ny vzdělaného měšťana Pražského Nového města Jana Ješína“. Je známa 

rodina Pavla Ješína: děd Tomáš Ješín, otec Jan Ješín (Gessinius), bratr 

Samuel Ješín i bratranec Daniel Ješín Pragenus, všichni působící v Praze. 

Sám Ješín se podepsal v úvodu k vydání Dalimilovy kroniky 1620 Pawel 

Gessin, což také Tetiva citoval. Nikde není uváděn Essinius. A v soupi-

su studentů, přijatých roku 1607 na univerzitu, se uvádí Paulus Ješini-

us Pragenus. Ve stejné době, kdy vpředu uvedený Pavel Ešín byl v nemi-

losti stavovských direktorů, Pavel Ješín se naopak těšil jejich plné důvěře

a v listopadu 1618 ho vyslali s psaními „všem čtyřem stavům markrab-

ství Moravského, pánům komisařům markrabství Moravského a party-

kulárním osobám do Moravy“. Omyl, zvýrazněný i pojmenováním ulice 

„Ješínova“ v Černovicích, nijak nesnižuje význam ostatních černovic-

kých rodáků. Takovou úrodou vzdělanců se ve své době skutečně mohlo 

pochlubit málokteré i nepoměrně větší město v zemi.“ 

Dodávám: Omyl nesnižuje ani práci všech jmenovaných publicistů. Nar-

ozdíl od vystudované fi lmové scénáristky paní Bc. A. Dohnalové. Netu-

ším, kterak by se dala ta pomluva odčinit. Bývalo zvykem, že se autor 

nepravdivého výroku musil omluvit na stejném místě a stejnou formou. 

Má stížnost asi nepřinutí nakladatele tohoto průvodce-neprůvodce stáh-

nout z trhu. Snad postačí, když si uděláte obrázek sami a neuvěříte, že 

„Turek nebo Peroutka otiskli ten článek vlevo dole“. A za brožurku zby-

tečně nevyhodíte vy ani vaši známí peníze.

Nejen turista a důchodce Jiří Turek 
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Rekonstrukce náměstí a odhalení
mariánského sloupu

V sobotu dne 29. srpna 2020 se konala v Černovicích slavnost věno-

vaná dokončené rekonstrukci Mariánského náměstí a odhalení přemís-

těného mariánského sloupu. Kromě přítomného starosty města Mgr. 

Jana Brožka a místostarostky V. Šenoltové byli přítomni i představite-

lé Kraje Vysočina, místopředseda senátu ČR M. Štěch, senátor MUDr.

V. Kaňkovský a jednatel společnosti SATES Čechy s.r.o., která provádě-

la rekonstrukci náměstí I. Šimek. Pochopitelně hojná byla účast obyvatel 

Černovic, kteří si mohli nasytit ducha nejen samotnou akcí, ale i prohlíd-

kou instalovaných panelů s fotografi emi postupu rekonstrukce náměstí, 

ale i tělo v podobě občerstvení připraveného personálem České hospůd-

ky (Kufru).  Po úvodních slovech 

starosty, místostarostky, zástup-

ců kraje a stavební fi rmy, se nůžek 

chopila místostarostka, aby pře-

střihla pásku. 

Oslava se nesla v přátelském 

duchu a nebyla narušována protes-

ty, jako při nedávno podobné akci 

v Praze. Snad to bylo tím, že pří-

tomní nepovažovali donátorku za 

agenta panujícího rodu, která se 

rozhodla instalací sloupu demon-

strovat nadřazenost Habsbur-

ků Černovicům. (Mimochodem, 

Habsburky si Češi zvolili v roce 

1526 sami.) Ale vraťme se k slou-

pu a jeho donátorce.

Sloup nechala postavit v roce 

(L.P. – Léta Páně) 1892 Petroni-

la Hrdličkové rozená Pakostová. 

Stavění tzv. mariánských sloupů 

vycházelo z tradice uctívání kultu 

Panny Marie (matky Ježíše) jako 

zachránkyně před konkrétním ne- Foto: J. Kořínková
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štěstím v minulosti (smrt, mor, válka, požár, apod.) nebo ochránkyně před 

obdobným neštěstím v budoucnosti. 

Původně byl sloup se sochou P. Marie instalován v kašně na svátek sv. 

Václava a údajně posvěcen přesně po roce. O jeho autorovi V. Žďárském 

(viz článek J. Turka v Černovicko 5/2019). V neznámé době (přesný úda-

je se nepodařilo nalézt) byl sloup přemístěn za kostel, kde setrval až do 

dnešní doby. V souvislosti s uvažovanou rekonstrukcí náměstí vznikl

i záměr vrátit sloup na původní místo. Při jeho restauraci byla v podstav-

ci objevena schránka obsahující plechovou krabičku a několika starými 

mincemi a listinou, kterou se vzhledem ke značnému poškození zatím 

nepodařilo přečíst. 

Petronila se narodila 12. května 1817 v Černovicích čp. 200, jako dce-

ra kloboučníka a tehdy rychtáře Františka Pakosty a Anny Polákové. Mě-

la ještě sourozence Františka (* 16.1.1812 Čer. 174), Antonína (* 8.6.1814 

Čer. 174) a Annu (* 28.7.1817 Čer. 200). V roce 1840 (8. června) se provda-

la za hrnčíře Jana Hrdličku (* 21.11.1818 Čer. 61, syna hrnčíře Václava H. 

a Marie Pivoňkové). Její otec František, který postupně získal a zase pro-

dal několik domů v Černovicích, jim v roce 1849 pronajal dům čp. 24, ve 

kterém Jan Hrdlička začal okamžitě provozovat nepovolený výčep piva.
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Manželům se postupně narodilo osm dětí – František (* 31.1.1841 Čer. 

8), Marie Viktorie (* 22. 12.1842 Čer. 8), Rosalie Alžběta (* 24.1.1846 Čer. 

8), Terezie Anna (* 25.2.1848 Čer. 8), Petronila (* 5.12.1849 Čer. 24), An-

na (* 9.12.1851 Čer. 24), Antonín (* 7.10.1854 Čer. 24) a Josefa (* 17.3.1856 

Čer. 24). 

Dům č. 24 koupil roku 1855 od svého otce Antonín Pakosta a vzápětí ho 

přenechal své sestře Petronile a jejímu manželu Janu Hrdličkovi. Jan Hr-

dlička zemřel 10.8.1888 a dům dědil syn Antonín. Podle sčítání obyvatel 

byly v domě 2 byty, jeden obývaný Antonínem Hrdličkou a druhý Marií 

Hrdličkovou s matkou Petronilou. Petronila však dožila u své dcery Pe-

tronily provdané Zátkové v Jindřichově Hradci a zemřela 1.2.1903. Po-

hřbena je na hřbitově Nejsv. Trojice spolu s bratrem Antonínem Pakostou

(† 1891). Náhrobek je rovněž od V. Žďárského, stejně jako sousední, kde je 

pohřbena její sestra Anna provdaná Leibzeitlová († 14.2.1903).

Jan Podhola

Černovicko se bavilo i toto léto
Je to již každoroční kolorit. 

Na konci srpna se sejde kulturní komise, unavená, ale spokojená, a kon-

statuje, že se Černovicko povedlo. Některé věci jsme nevychytali, ale 

příště si na ně dáme určitě pozor (nedáme), něco bylo opravdu dobré, toho 

bychom se měli držet (to se většinou stane), peníze celkem vyšly, ovšem 
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ještě nevíme celkový součet, pro-

tože někdo nedonesl stravenky ne-

bo fakturu (ale nakonec to vždyc-

ky vyjde dobře). Na závěr diskuse 

se všichni shodnou, že přípravy na 

příští rok určitě nesmíme podce-

nit a začít dřív, abychom se nako-

nec všichni rozešli s pocitem úlevy 

a ulehčení. Podvědomě víme, že dří-

ve než v lednu se tématu zase věno-

vat nebudeme (i když jsme si slíbi-

li opak). V zimě začínáme přípravy, 

slibujeme si, že tentokrát to všechno 

stihneme včas (nestihneme). Úsilí se 

pozvolna zvyšuje, až nakonec skon-

čí jedním úplně nabitým víkendem. 

Abychom se po něm vrátili zase na začátek odstavce. Řeknu vám, je to 

zábava. 

Černovicko je prostě pořád hezká, nepříliš náročná a téměř amatérská 

akce. Sice teď má rozumnější rozpočet, ale pořád se neobejdeme bez hro-

mady lidí, kteří se jednu srpnovou sobotu sejdou, aby se ti ostatní moh-

li bavit. 

Díky všem dobrovolníkům, kteří na Černovicku pomáhají!  

Jan Brožek
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Zetor – můj dobrý kamarád

Na letošním Černovicko se baví se v našem městě poprvé představili 

majitelé se svými oblíbenými čs. traktory zn. Zetor. Kromě samotné vý-

stavy těchto vyfešákovaných traktorů s popiskami základních údajů na 

černovickém náměstí pak v závěru programu Černovicka přes městské tr-

žiště projela tzv. spanilá jízda těchto strojů, která u publika měla úspěch. 

Zajímavostí je, že mezi nejstaršími traktory Zetor 25 a úplně novým Ze-

torem Proxima byl věkový rozdíl přes 60 let.

Své zetory od nejstarších po nejnovější (viz foto) představili pánové Svi-

ták, Černý, Kratochvíl, Tetiva, Hůlka, město Černovice, Charvát, Cim-

bůrek - Obrataň, Pravda, Vaníček - Domov Kopretina Černovice, Lisa 

- Zemědělské družstvo Černovice, Danilet - zást. dealera zeměděl. tech-

niky z Tábora. Za svou snahu všichni vystavovatelé dostali od pořadatele 

- města Černovice krásné modré tričko s nápisem Zetor - můj dobrý ka-

marád. 

Černou kaňkou na této dílčí akci letošního Černovicka bylo to, že ně-

jaký nenechavec/ci si z bedničky ve vestibulu čern. obecního domu vzal 

bez dovolení tři trička určená pro naše vystavovatele, čímž způsobil měs-

tu škodu a zkomplikoval organizátorovi výstavy práci.

Děkujeme všem vystavovatelům zetorů za jejich ochotu ukázat své stro-

je. A protože o tuto dílčí akci Černovicka byl překvapivý zájem, v příštích 

letech uspořádáme výstavu Zetor – II nebo výstavu různých malotrakto-

rů, tzv. fréz tovární nebo svépomocné výroby. Dáme o tom včas vědět.

J. Řeháček
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Výstup na černovickou věž

Při příležitosti otevření zrekon-

struovaného Mariánského náměstí 

jsme opět umožnili spoluobčanům 

nahlédnout z výšky černovické vě-

že. Mile nás potěšila velká účast

a zájem přítomných. 

Nejmladší účastnicí byla tříměsíč-

ní Anička s maminkou a tetou (na

fotografi i).

Těšíme se na další setkání ☺

Za turistický oddíl
Dana a Mirka

ČERNOVICKÁ POUŤ 2020
V Černovicích se bude konat v neděli 20. září 2020 poutní slavnost ke
cti zasvěcení kostela a celého města Povýšení sv. Kříže, skrze který

bylo lidstvo spaseno, když na něm za všechny lidi zemřel náš bratr
a přítel, Spasitel světa Ježíš Kristus, abychom byli znovu smíření

s naším a jeho společným milujícím Nebeským Otcem.

V kostele v Černovicích bude poutní bohoslužba v 9.00 hodin.
Na ní si společně vyprosíme Boží požehnání celému městu,

farnosti a všem, kdo zde přebývají.

Po skončení mše svaté se přesuneme na nově opravené náměstí,
které bude poté společně i s rekonstruovaným mariánským

sloupem požehnáno – přibližně v 10.00 hod. 
Všichni jste srdečně zváni. Na setkání s vámi se těší. 

P. Mgr. Augustín Ján Grambal, O.Praem 

Nedělní mše svaté v ostatních farnostech spravovaných z Černovic 
nebudou. Všichni jsou zváni na poutní mši svatou do Černovic.  

V letošním roce z důvodu společenské situace v naší zemi nebude
na faře podávané občerstvení jako v posledních letech.
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Fotbalový turnaj
SOKOLA ČERNOVICE

Dne 25. 7. 2020 se uskutečnil 60. ročník fotbalového turnaje o putovní 

pohár Sokola Černovice.

Turnaje se zúčastnily týmy SK Obrataň (okr. přebor), SK Kavas Větro-

vy (1.B třída, okr. Tábor), TJ Krásná Hora (3. třída, okr. Příbram) a do-

mácí tým Sokola Černovice. K prvnímu utkání nastoupili hráči domácího 

Sokola proti hostům z Krásné Hory, kteří si přivezli i velký počet fanouš-

ků. Utkání skončilo výhrou Sokola Černovice 6:3 (4:1). Za domácí se o gó-

ly podělili hráči 1x Š. Paclík, 1x Vl. Štefl , 1x J. Vlach, 1x J. Filípek, 1x

L. Vaníček, 1x D. Hora. Za hosty se trefi l 3x M. Turek.

K druhému utkání nastoupili hráči SK Obrataň a SK Kavas Větrovy. 

Utkání skončilo výhrou hráčů SK Větrovy 4:1 (3:1). Za Obrataň se tre-

fi l 1x D. Fical a za Větrovy 1x P. Klejna, 1x M. Trnka, 1x F. Cícha, 1x

M. Voborský.

K utkání o 3. místo nastoupily poražené týmy z kvalifi kačních zápasů. 

SK Obrataň a TJ Krásná Hora. Obě mužstva chtěla výhru urvat pro sebe 

a tak se hrál pro diváky zajímavý zápas. V závěru však hráčům z Krásné 

Hory docházely síly a hráči Obrataně toho dokázali využít a vítězstvím 

4:2 (2:1) získali 3. místo v turnaji. Za Obrataň se trefi l 3x D. Kudrnáč, 1x 

R. Vítámvás. Za Krásnou Horu se trefi l opět 1x M. Turek (nejlepší střelec 

turnaje), 1x M. Koudelka.
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K fi nálovému utkání nastoupili hráči domácího Sokola Černovice, pro-

ti hráčům SK Kavas Větrovy. Pro Černovice by vítězství znamenalo zís-

kat pohár po 27 letech a tak od začátku zatlačili hráče Větrov před jejich 

branku, ale bohužel bez gólového efektu. Hosté branku také nevstřelili

a tak první poločas skončil 0:0. V druhém poločase už góly padaly, ale 

bohužel do branky domácích. Nejprve se trefi l F. Cícha a druhý gól vstře-

lil z rohového kopu A. Braguca. Zdálo se, že si hráči Větrov vítězství už 

pohlídají, ale vše se změnilo po snížení na 2:1 Vl. Štefl em. Domácí hráči 

Sokola ožili a v závěru vyrovnal T. Kmeťo a šlo se na penalty. Větší klid 

v zakončení měli hráči Sokola. Penaltový rozstřel skončil 3:2, kdy za do-

mácí se z gólu radovali Vl. Štefl , T. Kmeťo a Š. Paclík. Za hosty se trefi -

li F. Cícha a A. Braguca. A tak hráči Sokola Černovice přebírali z rukou

p. Paďourka pohár pro vítěze po 27 letech. Gratulujeme!

Na všech hráčích bylo vidět, že je fotbal v dnešní složité době hod-

ně bavil a že ho nezapomněli hrát. Děkujeme jim za předvedené výko-

ny a přejeme do nové sezóny hodně štěstí a zůstaňte zdraví. Věřím, že 

diváci odcházeli spokojeni a děkujeme jim za přízeň a podporu. Posled-

ní dík patří všem, kteří pomáhali s přípravou turnaje a sponzorům, kte-

ří svými fi nančními prostředky přispěli na hodnotné ceny pro zúčastně-

ná mužstva.       

Zároveň zvu všechny fanoušky a příznivce fotbalu na zápasy nového 

soutěžního ročníku 2020/2021. Snad nám vývoj kolem pandemie umožní 

odehrát všechna utkání.   

Za TJ Sokol Černovice, oddíl kopané Zdeněk Zíka
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Začala nová fotbalová
sezona!!!

Po období na fotbal chudém se zraky všech příznivců kopané upíra-

jí k nadcházející sezoně. Fotbalová asociace ČR vydala řadu nařízení, 

jejichž snahou je maximálně ochránit hráče i diváky a zároveň odehrát 

naplánovanou podzimní část sezony. Nezbývá než věřit, že při zodpověd-

ném dodržování hygienických předpisů a důsledné kontrole se nový sou-

těžní ročník zdárně rozběhne.

Černovický oddíl kopané přihlásil do pelhřimovských okresních soutě-

ží již tradičně dvě mužstva v kategorii dospělých.

Kádr A -týmu byl v létě posílen a omlazen navrátilci se zkušenostmi 

z vyšších mládežnických soutěží a slibuje tak boj o přední příčky v rámci 

čtrnáctičlenného okresního přeboru (II. třída – Poutník liga).

B-mužstvo, nastupující již mnoho let ve III. třídě (ELPE liga), letos če-

ká jedenáct soupeřů. Mezi ně se zařadila i dvě mužstva hrající ještě minu-

lý rok okresní přebor (Nový Rychnov B a Plačkov), což jistě soutěž zkva-

litní.

V mládežnických kategoriích byla přihlášena tři družstva - starší žáci, 

starší přípravka a minipřípravka. Všechna budou letos nastupovat do sou-

těží táborského okresu, a to hlavně kvůli většímu počtu účastníků v jed-

notlivých kategoriích a celkově vyšší kvalitě soutěží než třeba na Pelhři-

movsku.

V době vzniku tohoto příspěvku byly naším A-týmem odehrány již dva 

mistrovské zápasy okresního přeboru. Sezona začala slibně, když v prv-

ním utkání naši hráči na domácí půdě porazili B-tým Slavoje Žirovnice 

poměrem 5:1. Na našem hřišti se odehrálo i druhé utkání sezony, ve kte-

rém Černovice zvítězily nad soupeřem z Ústrašína poměrem 3:0.

Děkujeme za přízeň všem příznivcům a těšíme se na shledanou při dal-

ších utkáních na černovickém hřišti. 

Za TJ Sokol Černovice,
oddíl kopané Honza Pekař
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TJ Sokol Černovice A

Datum Začátek Domácí - Hosté

8.8. 16:00 Černovice - Žirovnice B

15.8. 16:00 Černovice - Ústrašín

23.8. 16:00 Maraton PE - Černovice

29.8. 16:00 Černovice - Červená Řečice

5.9 15:00 Žirov - Černovice

12.9. 10:30 Kamenice nad Lipou - Černovice

19.9. 15:30 Černovice - Počátky

27.9. 13:00 Speřice B - Černovice

3.10. 15:00 Černovice - Lukavec

10.10. 15:00 Horní Cerekev - Černovice

17.10. 14:30 Černovice - Obrataň

24.10. 14:30 Jiřice - Černovice

1.11. 14:00 Černovice - Pacov B

TJ Sokol Černovice B

Datum Začátek Domácí - Hosté

22.8. 16:00 Černovice - Plačkov

30.8. 15:00 Želiv - Černovice

6.9. 16:00 Černovice - Božejov

13.9. 16:00 Černovice - Nový Rychnov B

20.9 15:00 Nová Cerekev - Černovice

27.9. 15:30 Černovice - Košetice B

4.10. 15:00 Budíkov - Černovice

11.10. 15:00 Černovice - Horní Ves

18.10. 14:30 Čejov - Černovice

25.10. 14:30 Černovice - Hořepník

31.10. 14:00 Humpolec C - Černovice
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Zvědavá slepice – jestlipak mají dnes v řeznictví otevřeno?

Foto: J. Štěpánová

Život tropí hlouposti a my je fotografujeme

TIP NA KNIHU
30 let pod přísahou – Robert Šlachta

Hitem poslední doby se stala čtenářsky velmi zajímavá kniha Roberta Šlach-

ty 30 let pod přísahou.

Autor poskytuje prostřednictvím rozhovoru se známým českým novinářem 

Josefem Klímou osobní zpověď svého hlavně profesního života. Jako bývalý ře-

ditel ÚOOZ a později náměstek Odboru pátrání Celní správy ČR velmi otevřeně 

hovoří o ožehavých kauzách (Nagyová, Pitr, Vidkun, Bereta aj.).

Čtenář se tak dozvídá informace, které média tlumočila jen povrchně. Velmi 

poučné je sledovat, jak se dařilo v době reorganizace rozpracované kauzy za-

mést pod koberec. Vytvoří si názor na politiky, kteří mařili vyšetřování, a mys-

lím, že přijde o iluze.

Poslední zprávou je prošetřování autora policií pro možný únik informací.

Vyjádření autora: „Moje kniha vadí ani ne tak policii, jako hlavně politi-

kům.“

J. Fauová
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LDT Chválkov 2020 aneb
„Hry bez hranic“

Jako každý jiný začátek prázdnin byl i ten letošní na PZ Chválkov ve 

znamení dětského tábora pořádaného členy PS Svidník. K našemu dva-

náctidennímu dobrodružství s volnějším tématem „Hry bez hranic“ se 

připojilo 34 velkých i malých odvážlivců, kteří byli rozděleni do tří oddí-

lů. Letošní program byl nabitý spoustou skvělých her a soutěží, ať už se 

jednalo o osvědčené klasiky nebo pro nás zcela nové hry. Kromě týmo-

vých her se hrála i tradiční soutěž jednotlivců a chybět nesměl ani všemi 

oblíbený ringo turnaj. Počasí nám ne vždy přálo, takže jsme se nevyhnu-

li ani neoblíbenému spaní na půdě nebo „mokrému“ programu v jídelně

v podobě různých kvízů a také například promítání televizní soutěže 

„Hry bez hranic“, při které jsme se všichni výborně pobavili. S ohledem 

na neobvyklou situaci letošního roku jsme nejeli na žádný výlet. Velké 

nákupy ve městě jsme ovšem nahradili nákupem ve chválkovské Jednotě, 

kde jsme vytvořili dlouhou a stále se obnovující frontu.

Zpestřením programu nám také byla návštěva Oldy a Máry, kteří s ná-

mi trávili celý den a udělali nám skvělé palačinky. Mára nám vyprávěl, 
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jak svým obytným vozem jezdí po Evropě a celý vůz nám ukázal. Ol-

da nám popisoval svou dlouhou a náročnou pěší výpravu do Santiaga de 

Compostela.

S dalším zajímavým programem přijela muzikoterapie Ora Rangi, se 

kterými jsme si zahráli na bubny a perkuse. Nechyběla ani ukázka muzi-

koterapeutické relaxace.

Nedílnou součástí tábora byla také diskotéka, která byla pro velký 

úspěch hned dvakrát. Děti nepřišly ani o (ne)oblíbenou stezku odvahy, 

kterou nakonec všichni úspěšně zvládli. Dva týdny plné zábavy, smíchu 

a radosti utekly jako voda, ve čtvrtek večer proběhlo vyhlášení oddílo-

vé soutěže, soutěže jednotlivců, ringo turnaje a také došlo i k zhodnoce-

ní úklidu stanů. Poté si děti převzaly pár věcných odměn včetně památeč-

ních táborových triček a naše Hry bez hranic byly u konce.

Velké poděkování za klidný a nezapomenutelný tábor patří všem – dě-

tem, vedoucím, instruktorům, kuchařům, zdravotníkovi a všem ostatním, 

kteří se podílejí na přípravě tábora či na jeho průběhu. Děkujeme a těší-

me se na příště.

PS Svidník
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Poděkování pracantům připravujícím
prkenný parket

Toto je poděkování všem, kdo za jakéhokoli počasí, v jakoukoli dobu

a v jakémkoli stavu připravují vše tak, aby se Černovicko opravdu bavilo.

Pondělí – po půl páté postává před pentagonem pohledný předseda Prů-

ša. Převrací papíry, píše, přeškrtává, přemýšlí. Právě přijíždí pan Pravda. 

„Předsedo, potřebuješ pomoct?“ „Podívej, po práci půjdeme postavit par-

ket“, povídá Průša. „Potřebujeme pár pytlů písku, placáky, provazy, prk-

na.“ „Proboha, proč prkna příteli, postačí palety pobité překližkou. Připiš 

pivo, patnáct půllitrů.“ Po páté přišlo pár pracantů. Pan Pařízek povídá: 

„Přátelé, pojďme, pojíme, popijeme, přitom probereme plán práce.“ „Prv-

ně potřebujeme porovnat pažit, poté přijde písek,“ plánovali pánové.

„Pánové, pro pozemní práce potřebujete povolení,“ pokřikoval přidrzle 

provokatér. „Připravte pálenku, půlku prasete, povolení pořídím.“

„Potřebuješ pěstí, parchante pitomej, pozveme policii, pak právníka, 

počkej…“ Padouch poté poslal prapodivné psaní, podpis pozapomněl při-

psat, posera…

Právník pro povolení potřeboval pouze podrobný popis parketu, přes-

nou polohu pozemku, postup pozemních prací, příslušný projekt podepsa-

ný projektantem, podpisy pronajímatelů přilehlých pozemků, peníze. Pro 

přesnost připsali politickou příslušnost.

Petr Podskalník pracanty proškolil.

Projekt Parket počal. Pan Pravda porovnal pažit. Připravený plácek po-

sypali pískem, poté pokládali placáky – protipožární podezdívka. Posled-

ní placák přimáčkl Plášilovi palec. „Práce pitomá,“ poskakoval… „Příte-

li Paďourku, přines panáka, potřebuju první pomoc, pospěš.“ Pátý panák 

pálenky pomohl, palec přestal pálit. Pálenkou posilnění pánové pak polo-

žili palety, potom překližku, perfektní práce.

Po pěšince podél plotu právě pospíchala paní Poláková. „Právě poslou-

chám předpověď počasí, přijdou přeháňky, pořádně parket připevněte.“ 

„Přeháníš, puso,“ podotkl Pražák. Přesto parket přivázali provazy.

Pátek – prší, prší, prší. Psí počasí. Po poledni přišla pravá pohroma. Pro-

vazy povolily, překližka přelítla přes plot, písek pomalu postupoval pěšin-

kou podél plotu. Pouze placáky přežily pohromu. Promoklí pánové pře-
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Koupím známky, mince, bankovky, obrazy, staré hodiny,
vojenské předměty – šavli, uniformu apod.

Můžete nabídnout i jiné staré předměty nebo celou sbírku
a pozůstalost.

Tel.: 722 777 672

mýšleli: „Pravděpodobně jsme podcenili povětrnostní podmínky. Parket 

přesto potřebujeme.“ 

„Přivedu pionýry,“ přispěchala pomoci paní Pařízková. „Počkejte, po-

prosíme pana Plášila, z pily přiveze prkna, pomůže parket postavit.“   

„Příště předem poslechneme pravidelný pořad předpovědi počasí, při-

pravíme parket pečlivěji – použijeme panely…Panely prý přežijí pět po-

kolení.“

„Přátelé, právě poskakujete po prkenném parketě, pěkně potleskem pá-

nům poděkujte, protože po pažitě se poskakuje pitomě…“

Za spolek Včera, dnes a zítra napsala Dráža Homolková

Tradiční setkání bývalých fotbalistů 

Boj s koronavirem je běh na dlouhou trať. Pořadatelé dnes již tradičních 

setkání bývalých fotbalistů a funkcionářů TJ Sokol Černovice netuší, jak 

to bude s tímto skrytým nepřítelem pokračovat. I přesto na podzim zva-

žují zorganizovat další setkání.  Jedno je ale jisté, roušky zatím nezaha-

zujte. Během doby může být ve hře nošení roušek ve vnitřních prostorách, 

mytí rukou, dezinfekce a vyhýbání se hromadným akcím. V případě pří-

znivé situace budou zvaní účastníci o akci informováni osobně, telefonic-

ky či prostřednictvím internetu. Máte-li možnost, sledujte stránky TJ So-

kol Černovice www.sokolcernovice.estranky.cz 

Věřme, že opět po dvou letech nám bude dopřáno sejít se, pohovořit

a zavzpomínat. 

P. Podskalník, bývalý sekretář kopané
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LÁĎA FOLTA TOMAN (1950)

- od školních let hrával fotbal v Čer-

novicích za žáky a dorost, v 17 letech 

byl uvolněn pro mužstvo dorostenecké 

ligy Spartaku Pelhřimov, o rok pozdě-

ji byl jako jediný z dorostenců vybrán 

do divize dospělých 

- krátce na to se objevil v dresu čes-

kobudějovické Dukly, později pře-

stoupil do fotbalového klubu Dynama

Č. Budějovice, které tehdy hrálo 

Národní fotbalovou ligu. Byl šikovný, 

stačil skloubit fotbal se studiem uči-

telství

- poté coby posila píseckého fotba-

lu, mladý a pro sport nadšený kantor 

dostal v okresním městě umístěnku

s bytem, kde osm let oblékal divizní 

fotbalový dres

- zatím jako jediný odchovanec černo-

vického fotbalu 3x zvedal vítěznou 

letní trofej Putovního poháru TJ Sokol 

Černovice za první místo (r. 1969 se Sp. Pelhřimov, r. 1975 s Dynamem 

Č. Budějovice, r. 1980 se Sp. Písek) 

- v Písku po ukončení aktivní fotbalové činnosti vyměnil kopačky za tre-

nérskou taktovku, byl u zrodu sportovních fotbalových tříd. Mnoho let 

se věnoval trénování fotbalových přípravek na ZŠ Tomáše Šobra a dneš-

ním fotbalovém stadionu FC Písek, kde jsou k dispozici 3 hřiště s pří-

rodním a jedno s umělým povrchem. Jeho rukama prošla celá řada fot-

balových talentů  

- každoročně o letních prázdninách pobývá na černovické chalupě, kde 

zejména v aktivním věku vypomáhal svými zkušenostmi při tréninku 

žáků a mužstva dospělých - ve fotbalovém důchodu mnohokrát nastou-

pil s černovickými spoluhráči k přátelskému utkání či letním turnajům 

ať již venku či domácím prostředí. Turnaj bývalých hráčů se v Černovi-

cích hrál bez přestávky 37 let, jeho duchovním otcem byl Josef Král 

Libor Šimon Šimůnek a Láďa 
Folta Toman
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- mezi Láďovy koníčky patří kromě sportu kytara, na kterou hraje v ně-

kolika píseckých skupinách

- s manželkou Milenou, rozenou Novotnou též z Černovic, společně vy-

chovali 2 syny a dceru Jitku

- oba synové Petr i Ladislav hráli kopanou za žáky a dorostence ve Spar-

taku Písek, Ladislav v 7.- 8. třídě oblékal i dres Dynama Č. Budějovice. 

Jeho spoluhráčem byl tehdy černovický odchovanec Jiří Kvapil a kame-

nický Tomáš Sivok, který se během fotbalové profesionální kariéry vy-

pracoval až na funkci kapitána fotbalové reprezentace dospělých. 

Ke kulatému  životnímu výročí blahopřejí, do dalších let hodně zdraví 

a spokojenosti Láďovi přejí kamarádi společně s hráči a funkcionáři čer-

novického fotbalu.

P. Podskalník, bývalý sekretář kopané

Běhy okolo Svaté Anny i jinde

Utíká to utíká – ale i navzdory mikrobiálním problémům se uskutečni-

ly již po 34. Běhy pod modříny. Počasí v den závodů ideální. Účastníků 

celkem 63. Rekord to není, ale tady je hlavní, že se běhá. Vítězové: mod-

řínci Zuzana Bošková-Urbanová a Václav Železný, holky Adéla Klimpe-

rová, kluci František Kovářík, juniorky Aneta Štěpánková, junioři Marek 

Morava, ženy Jana Štohanzlová a senioři Petr Matiášek (v kostýmu nean-

dertálce). 
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V neděli 26. července 2020, tedy 

den poté, se vydalo na trať již 37. 

ročníku O kolo Svaté Anny šedesát 

šest běžců, z toho plná třetina žen. 

Absolutním vítězem se stal Ryan 

Vail, rodák z Portlandu v USA. Bylo 

to již jeho třetí vítězství. Ženy, ale

i všechny ostatní muže, porazila Eva 

Vail-Tománková, rodačka z Rodi-

nova u Kamenice nad Lipou. Abso-

lutní vítězství manželského páru se 

také málokdy vidí! Na trati byl jeden 

strom přes cestu a jinak hodně koře-

nů jako vždy. Všichni doběhli bez 

úhony až na pořadatele, ale ten si to může dovolit. Totiž já, referující Petr 

Matiášek. (Poznámka redakce: Ale doběhl, už po třicáté sedmé!)

CITÁT 
„Nekupuj to, co potřebuješ, ale jen to, co potřebuješ nutně.

Co nepotřebuješ, je drahé, i když je to laciné.“
Marcus Porcius Cato
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ODDÍLY PS SVIDNÍK
2020/2021

V tomto školním roce si můžete vybrat z těchto oddílů:

CHOVATELSKÝ KROUŽEK,

RYBÁŘI A RINGO.

Na jakýkoli oddíl se můžeš přijít nezávazně podívat!

Chovatelský kroužek

Baví tě příroda a máš rád zvířata? Chceš poznávat zajímavosti 

přírody, dozvídat se o zvířatech víc, naučit se pracovat s některými 

druhy zvířat, starat se o ně, nebo se dokonce stát jejich ošetřovate-

lem? Máme pro tebe oddíl zaměřený na chovatelství zvířat a teraris-

tiku. V klubovně na tebe čeká přes dvacet druhů zvířat. Od hlodav-

ců, přes hmyz, až po plazy. 

Pokud nejsi ještě úplně rozhodnutý, budeme rádi, když se za námi 

přijdeš alespoň podívat. Třeba se ti u nás zalíbí ☺. Můžeš přijít na 

jakoukoliv schůzku a po domluvě můžeš chodit pomáhat s krmením

a péčí o zvířata i jiné dny.

Scházíme se ve středu od 16:30 do 18:00 v klubovně v bývalé ma-

teřské školce (Na Sadech).

První nezávazná informační schůzka je ve středu 9. září od 

16.30 hod.

Těší se na tebe vedoucí Věra Dvořáková a Lenka Kratochvílová, 

chkcernovice@email.cz

Rybáři 

Jak již prozrazuje samotný název, tento oddíl se zabývá tématikou 

rybaření. Členové oddílu získají během roku znalosti o rybách a ry-

bářském vybavení. Je to jedinečná možnost, jak se připravit na zís-

kání rybářského lístku. 
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Schůzky se konají jednou týdně ve čtvrtek od 16:30 v klubovně 

nebo na Pohance – u rybníka za černovickou pilou. O tento rybník 

se členové oddílu celoročně starají, mají zde vybudované vlastní zá-

zemí a učí se praktickým dovednostem. Pořádají se tady i rybářské 

soutěže o zajímavé ceny.

První schůzka je ve čtvrtek 10. září od 16:30 hod. u rybníku Po-

hanka za černovickou pilou.

Těší se na tebe vedoucí Milda Kratochvíl a Jindra Honzl, oddilry-

bari@email.cz

Ringo 

Sportovně zaměřený oddíl, na kterém se naučíte hrát nejen Rin-

go, ale seznámíte se i s jinými sportovními aktivitami. Ringo je 

sport, který se hraje podobně jako volejbal či házená, ale s gumo-

vým kroužkem. Hra cvičí ohebnost a rychlé reakce. Schůzky máme 

jednou týdně v tělocvičně ZŠ. Jezdíme i na turnaje po celé ČR. Přijď 

si zahrát! Schůzky budou každý čtvrtek od 15:45 do 16:45 v tělo-

cvičně ZŠ. První schůzka je 17. září!

Těší se na tebe vedoucí Eliška Brečková, eliska.rez@centrum.cz

Na jakýkoli oddíl se můžeš přijít nezávazně podívat, takže po-

kud nestihneš první schůzku, přijď na další a můžeš vzít klid-

ně s sebou i rodiče.

Aby ti žádná akce PS Svidník neutekla, sleduj nástěnku dole ve ško-
le a na náměstí u kina.

Fr. Dvořák
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Dechovky v našem kině
Před dvěma roky, k výročí republiky se snad začala nová tradice 

Černovické dechovky a žen černovického ČSŽ. Tehdy naše dechov-

ka provázela přítomné diváky více než stoletou historií dechových 

hudeb na Černovicku v kontextu tohoto žánru v rámci Čech a Mora-

vy. Vzpomínáte si možná také na dvě veselé i poučné dobové mód-

ní přehlídky z období meziválečného a z období socialismu předve-

dené černovickými ženami a dalšími dobrovolníky.

Vloni v říjnu jsme se v kině sešli opět. Kromě koncertu Černovic-

ké dechovky a pěkného působivého programu černovických žen na 

téma Přátelství jsme obdivovali skvělé výkony kapely Bošáčanka 

z naší družební slovenské obce Bošáca.

Letos se v sobotu 31. října večer v černovickém kině (snad) sejde-

me znova. Černovická dechovka pozvala k účinkování spřátelenou 

Řečickou kapelu. Obě tyto dechovky mj. zavzpomínají na dva mu-

zikanty, kteří od nás letos odešli do toho pověstného muzikantského 

nebe, tubistu Ladislava Adamce a bubeníka Standu Hlináka. Oba ti-

to muzikanti společně hráli a bavili publikum s kapelou Přespolan-

ka p. Miloše Vyhnálka. Program obou zmíněných kapel snad opět 

obohatí i černovické ženy se svým vystoupením.

Přátelé dechové hudby, jste zváni a budeme se snažit vás nezkla-

mat.  

J. Řeháček



40

Černovicko – dvouměsíčník Města Černovice, periodický tisk územního samosprávného celku, anonymy neuve-

řejňujeme. Řídí redakční rada, která si vyhrazuje právo vybrat k otištění příspěvky pisatelů podle potřeb. Příspěv-

ky představují názory a postoje pisatelů. Uzávěrka vždy 20. každý sudý měsíc. Č. 5. 2020, den vydání 9. 9. 2020. 

Adresa: Město Černovice, Mariánské nám. 718, 394 94 Černovice, IČO 248037, tel. 565 492 102, 565 492 959

– městská knihovna, e-mail: knihovna@mestocernovice.cz. Odpovědná redaktorka V. Šenoltová. Registrováno 

na MK ČR E 22562. Náklad 450 ks. Tiskne Nová tiskárna Pelhřimov, spol. s r. o., www.ntp.cz. 


